
Activitatea 2 

 Participarea la conferința EURINT și la workshopul „Cunoaștere și parteneriat: soluții 
colaborative pentru o regiune prosperă” 

Mă numesc Lăzărescu Elena și sunt studentă în anul al II-lea la Facultatea de Relații 
Internaționale și Studii Europene din Iași. În cadrul stagiului meu de practică la Europe Direct 
Iași, am avut șansa să particip, pe 16 mai 2025, la un eveniment aniversar organizat de 
Centrul de Studii Europene (CSE) cu ocazia împlinirii a 25 de ani de activitate. Evenimentul 
s-a desfășurat în Sala Ferdinand a Universității „Alexandru Ioan Cuza” din Iași și a fost 
structurat sub forma unui workshop cu tema „Cunoaștere și parteneriat: soluții colaborative 
pentru o regiune prosperă”. 

Încă de la început, atmosfera a fost una caldă și primitoare, iar discuțiile s-au concentrat pe 
teme esențiale pentru dezvoltarea noastră ca regiune și ca parte a Europei. Am ascultat cu 
interes prezentările și intervențiile celor prezenți, care au vorbit despre cum putem construi 
parteneriate sustenabile și despre cum pot universitățile și instituțiile publice să fie motoare 
ale schimbării. Am fost impresionată de felul în care s-a pus accent pe colaborare și pe 
construirea de punți între autorități, mediul academic și societatea civilă un lucru pe care până 
acum îl știam doar din teorie, dar pe care am avut ocazia să-l văd concretizat în discuțiile de la 
eveniment. 

Printre invitați s-au numărat persoane care m-au inspirat prin modul lor de a vorbi și de a se 
implica. Ramona Țigănușul de la Centrul de Studii Europene, Ioana Pruteanu, care e și 
coordonatoarea mea de practică la Europe Direct Iași, Elena Farca ,Cezar Grozavul, dar și 
alții.Fiecare din ei au adus o perspectivă diferită, dar la fel de importantă. Pe parcursul 
conferinței, am realizat și câteva fotografii care surprind momente semnificative ale 
evenimentului contribuind la evidențierea atmosferei.  

La final, au fost acordate premii simbolice celor care s-au remarcat prin activitatea și 
implicarea lor. Eu, fiind stagiară și mai degrabă o observatoare a acestui eveniment, nu am 
fost premiată, dar am simțit cum fiecare gest de recunoaștere a celor implicați contribuia la 
atmosfera pozitivă și la sentimentul de comunitate. 

Participarea la acest workshop mi-a dat ocazia să văd cum se organizează un eveniment de 
asemenea amploare și cum funcționează concret parteneriatele despre care învățăm la 
facultate. Am realizat cât de important este rolul Europe Direct în promovarea valorilor 
europene și cât de esențială este colaborarea între toate aceste instituții care au același scop: să 
facă oamenii mai informați, mai implicați și mai conștienți de locul lor în Europa. 

Pe lângă partea profesională, această zi mi-a adus și o bucurie personală. A fost frumos să 
împărtășesc impresiile cu colegii mei, să povestim pe drum despre tot ce am văzut și să 
reflectăm împreună la felul în care astfel de evenimente ne pot forma ca viitori profesioniști. 
M-a motivat să fiu mai atentă la felul în care se leagă teoria de practică și mi-a dat curajul de a 
mă implica mai mult în activitățile care contează cu adevărat. 

Pentru mine, evenimentul din 16 mai 2025 a fost mai mult decât o zi de practică – a fost o 
experiență de învățare și de descoperire, care mi-a arătat că și eu pot contribui, cu pași mici, la 
proiecte care aduc un plus comunității. Mă bucur că am putut fi acolo și că am putut să 
înțeleg, într-un mod real și uman, cum se construiește o Europă mai unită și mai solidară. 


